
 

 
 

Protokoll kretsstämma Naturskyddsföreningen Roslagen 
 

2025-03-19 kl. 18:00 på Färsna gård (Lagårn) 
Deltagare: 33 föreningsmedlemmar enligt närvarolista 
Föredrag: Patrik Cederlöf - Sluta tanka havet - tvåtaktsmotorer och alternativen 
 
1. Stämmans öppnande  
Ola Nordstrand hälsade alla välkomna och förklarade stämman öppnad. 
 
2. Val av ordförande för stämman  
Kristina Mattsson valdes till ordförande. 
 
3. Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställdes efter att stämman lade till redogörelse av resultat- och 
balansräkning i punkt 7 samt att Revisorernas berättelse kommer in före Fastställande av 
resultat- och balansräkning. 
 
4. Anmälan om valberedningens förslag till sekreterare för stämman  
Hannes Tollbring valdes till sekreterare. 
 
5. Val av två justerare att jämte stämmans ordförande justera protokollet  
Barbro Färninger och Kai Larsson valdes till justerare. 
 
6. Fråga om stämman blivit behörigen utlyst  
Stadgarna säger 30 dagar innan mötet, vilket genomfördes via e-postutskick (1080 adresser) i 
form av Månadsbrevet, på hemsidan och sedan i vårprogrammet. Stämman ansågs därmed 
ha blivit behörigen utlyst. 
 
7. Styrelsens verksamhetsberättelse 
Ola redogjorde för verksamhetsberättelsen 2024: 

▪ 1691 st medlemmar räknat i februari, en liten ökning (1688 st 2023). 
▪ Önskan om personer som kan tänka sig ingå i valberedning. Just nu 

finns det ingen valberedning. 
▪ Ola gick igenom olika verksamhetsträffar, antal möten och ett 

planerande styrelsemöte vid Växplats Nybyn. 
▪ Programmet: trycktes för två perioder under året. Ingen jättestor 

kostnad i sig med tryckningen, men portokostnaden var den större 
utgiften.  

▪ Sociala medier: vi siktar på att bli bättre med användandet, och att nå 
ut till fler. Olika forum/plattformer.  

▪ Kläppenstugan: Sofia Gröhn ansvarar, fortsatt fullbokat. Vi har fått 
sätta upp gränser för hur det sköts, när folk kan boka osv. Vi behöver 

 



 

lägga in en satsning på underhållet av stugan. Styrelsen jobbar vidare 
med detta.  

▪ Aktivitetsgrupper: Kalle Güettler berättar om vad Klimatgruppen gör 
och fokuserar på. Kommande saker som politikerutfrågning, skrivandet 
av artiklar. Arbetet ger effekter, Norrtälje kommun har tillsatt en 
hållbarhetsstrateg, och även någon mer inriktad på klimat och 
hållbarhet. Möte i Hallstavik om Sveriges hittills störta solcellspark. 
Arbetsgruppen har även varit engagerade i Kyrkans skogsutredning, 
om hur deras skogar ska skötas framöver. Kommande aktivitet på 
Stadsbiblioteket, inbjuden talare är skogsägaren Carl Wale, 19:00 2/4. 
Jörg Hellkvist berättar om Ängsgruppen. Om praktiska moment, men 
också föredrag. Brett om biologisk mångfald, blomrika vägkanter. 

▪ Ola berättar om: restaureringsarbeten, exempelvis Grundjömossen 
(ROF) och Skottvikskärret (RNF). 

▪ Calle Montell om igelkottsprojektet. Studiecirklar, böcker till försäljning 
och inventera igelkottar i Norrtälje kommun. Projektet jobbar med att 
få till en bra inventering. 

▪ Ola berättar kort om remisser och yttranden. Samt så summerar Ola 
vad vi i föreningen hunnit med, drivit igenom och skapat tillsammans. 

▪ Rolf Embro berättar om att han sitter som representant i 
Naturvårdsstiftelsen tillsammans med Lena Franzén, men också om 
arbetet. Kommunen ägare av Färsna gård, med 
Naturcentrum/Naturvårdsstiftelsen som förvaltar. Arbetet med 
förvaltningen drivs genom projekt, vilket bygger på att de som driver 
projektet och söker pengar, måste se till att få det att rulla på för att 
tjäna sina pengar. Lönerna bygger på projektpengar. Rolf uppmanar 
styrelsen att sätta av mer pengar på naturvård från fonden på ett 
klimatmässigt bra sätt. Fråga från deltagare om det finns utbyten 
mellan olika naturreservat och skötseln av dessa. Det finns nätverk i 
Stockholms län som Jörg berättar att de har möten med ibland. Rolf 
talade om att det är ett utmanande arbete, och det behövs mer kraft 
framåt. Ola berättar om ett kommande möte där RNF ska tala med 
ROF, om hur man ska kunna jobba med att utveckla med arbetet på 
Färsna. 
Lisa Nordstrand berättar om resultaträkningen. Förtydligar varför det 
blivit ett stort underskott för 2024, eftersom föreningen felaktigt har 
bokfört fondens värde, vilket lett till att fondens värde har behövts 
skrivas ned, därav det stora underskottet i resultatet. Men räknar man 
bort, fonden, och kollar på resultaträkningen, så är det inte lika 
oroväckande. Pengarna ska användas för att främja föreningens 
aktiviteter och mål. 
Lisa berättar även om naturvårdsprojekten och de tillhörande 
öronmärkta pengarna. Berättar om försiktighetsprincipen och 
bokföringslagar som föreningen måste förhålla sig till och följa. 
Fråga om lokala sponsorer, att söka ekonomiskt stöd eller finansiärer 
för exempelvis Kläppenstugans renovering. Skickas med till styrelsen 
att titta vidare på det. 

 



 

Fråga om att föreningen ska använda fondens pengar till passande 
saker. Önskan om att använda pengar, i linje med föreningens mål och 
uppdrag. 
 

Verksamhetsberättelsen lades till handlingarna. 
 
8. Revisorernas berättelse  
Dan Johansson gick igenom lite om revisorernas arbete, läste upp revisionsberättelsen och 
redovisningen ansågs korrekt. De rekommenderar att resultat- och balansräkningen fastställs. 
Revisorerna rekommenderar att styrelsen beviljas ansvarsfrihet för 2024 års förvaltning. 
 
9. Fastställande av resultat- och balansräkningar 
Resultat- och balansräkningen fastställdes av stämman. 
 
10. Fråga om ansvarsfrihet för redovisade års förvaltning  
Stämman beviljade styrelsen ansvarsfrihet för 2024 års förvaltning. 
 
11. Fastställande av verksamhetsplan  
Presentation av verksamhetsplan av Ola. Om tankar att jobba vidare 
med och målsättningar. 
Frågor dyker upp om hur föreningen når ut med information om reklam. 
Även önskan om att se ökat antal av föreningens medlemmar som dyker upp på 
evenemangen. 
Ola berättar om vandring vid sjön Tärnan och evenemanget här på Färsna med Sebastian 
Kirppu, som båda är ett samarbete mellan Österåkers-, Vallentuna- och Roslagskretsen. 
Verksamhetsplanen fastställdes. 
 
12. Beslut om antalet styrelseledamöter och mandatperiod för dessa  
Stämman beslutade att styrelsen ska innehålla sju ledamöter inkl ordförande på en 
mandatperiod på ett respektive två år.  
 
13. Val av ordförande för kretsen, tillika ordförande i styrelsen  
Till ordförande för kretsen tillika styrelsen valdes Ola Nordstrand för två år redan under 
stämman 2024.  
 
14. Val av övriga styrelseledamöter  
Till övriga ledamöter för en tid av två år valdes Hannes Tollbring (omval) och Jörg Hellkvist 
(nyval). 
Som övrig ledamot för en tid av ett år valdes Per Bengtson (omval). 
 
15 Val av suppleanter 
Till suppleant för en tid av ett år valdes Susanne Karlsson (nyval). 
 
16. Eventuella fyllnadsval  
Som ledamot för en tid av ett år valdes Lisa Nordstrand (fyllnadsval efter Jana Weiss). 
 
 

 



 

17.  Val av två revisorer och två revisorssuppleanter  
Val av Dan Johansson till revisor för en tid av ett år (omval). 
Val av Lars Borgersen till revisor för en tid av ett  år (omval). 
Val av Kai Larsson till revisorssuppleant för en tid av ett år (omval). 
Val av Susanne Ortmanns till revisorssuppleant för en tid av ett år (omval). 
 
18.  Val av valberedning  
Val av Lena Hammarbäck och Calle Montell till valberedning för en tid av ett år, med Lena 
som sammankallande.  
 
19.  Ärenden som styrelsen förelägger stämman.     
Ola presenterade kort att Länsstämma och Riksstämma arrangeras under 2025. Till 
Länsstämman den 23 april har vi fem ombud och till Riksstämman den 13-15 juni har vi två 
ombud. Jörg Hellkvist är nominerad till riksstyrelsen av föreningen och åker också som 
ombud till Riksstämman. Om någon vill åka som ombud till respektive stämmor så ska denne 
kontakta Ola som också gör ett utskick om detta till alla medlemmar med e-postadress. 
 
19.  Ärenden som väckts genom motion  
Inga inkomna motioner. 
 
20.  Övriga frågor 
En fråga ställdes om vad som menas med att Färsna ska vara navet och Ola förklarade att det 
var utifrån programplaneringen och att det är fler aktiviteter på Färsna genom föreningen än 
tidigare. Även frågan om Färsnas vänner togs upp och Jörg berättar om att det saknas 
resurser, om delar som inte hinns med eller kan göra. Det finns aspekter som skulle behöva 
göras, men inte har tid eller pengar för, så alla frivilliga hjälpinsatser är välkomna. Färsnas 
vänner är tänkt att fungera som en fristående grupp, med mål att skapa en Färsna gård 
öppen och välkomnande för alla. 
Fråga om hur det ser ut med åldersspridning i föreningen. Jörg svarade att det finns 35 st 
under 30 år av de drygt 1600 medlemmarna. 
 En fråga ställdes om företagsponsring och styrelsen uppmanades att undersöka om det är 
några policyhinder för detta. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 

21.  Stämmans avslutande  
Ordförande Ola Nordstrand förklarade stämman avslutad efter att mötesordförande, Jana 
Weiss, Agneta Falk och Anders Thornström avtackats med bland annat en igelkottbok. 
 
Vid protokollet,    Justeras, 
 
 
 
Hannes Tollbring,    Kristina Mattsson,  
mötessekreterare     mötesordförande 
 
     

 
 

            Barbro Färninger 
     
     

 
 

         Kai Larsson 

 


